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OBEC BĚLÁ U JEVÍČKA 
Bělá u Jevíčka 7, 569 43 Bělá u Jevíčka 

__________________________________________________________________________________________________ 

 

Zápis 
z 18. zasedání Zastupitelstva obce Bělá u Jevíčka,  

konaného dne 9.4.2025 od 16:30 hod, sál kulturního domu, Bělá u Jevíčka čp. 170. 

 

 

Zasedání Zastupitelstva obce Bělá u Jevíčka (dále též jako „zastupitelstvo“ nebo „ZO“) 

bylo zahájeno v 16:30 hodin starostou obce Petrem Nárožným.  

Informace podle § 93 odst. 1 zákona o obcích byla na úřední desce Obecního úřadu Bělá 

u Jevíčka zveřejněna v souladu se zákonem po dobu nejméně 7 dní, a to od 1.4.2025 do 9.4.2025. 

Starosta konstatoval, že je přítomno 6 členů zastupitelstva z celkového počtu 7 členů 

zastupitelstva (paní Porketová omluvena) a zastupitelstvo je usnášení schopné (§ 92 odst. 3 zákona 

o obcích). 

Starosta se zeptal, zda ověřovatelé předchozího zápisu p. Sláma a p. Kobelka mají k tomuto 

zápisu připomínky – bez připomínek.   

 

Starosta dal hlasovat o schválení zápisu z minulého zasedání. 

 

Návrh usnesení:  

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje zápis a usnesení č. 17 ze zasedání Zastupitelstva 

obce Bělá u Jevíčka ze dne 5.3.2025. 

 

Výsledek hlasování:   Pro:  6   Proti:  0   Zdržel se:  0    Návrh byl přijat. 

 

1. Určení ověřovatelů a zapisovatele. 

Starosta jmenoval ověřovatele zápisu p. Vaškovou a p. Červinku a zapisovatelem p. Illeho.  

K návrhu nebyly vzneseny žádné připomínky.  

 

 Návrh usnesení: 

     Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka určuje ověřovatele zápisu Markétu Vaškovou a Josefa 

Červinku, zapisovatelem Ing. Ladislava Illeho. 

 

Výsledek hlasování:     Pro:  6    Proti:  0   Zdržel se:  0    Návrh byl přijat. 
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2. Schválení programu 17. zasedání Zastupitelstva obce Bělá u Jevíčka. 

Starosta seznámil přítomné s návrhem programu v souladu s pozvánkou předanou členům 

zastupitelstva a který byl v souladu s informací zveřejněnou na úřední desce. 

Návrh programu: 

1. Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatele. 

2. Schválení programu 17. zasedání Zastupitelstva obce Bělá u Jevíčka. 

3. Rozpočtové opatření č. 2/2025. 

4. Rozhodnutí o výběru dodavatele veřejné zakázky „ČOV a splašková kanalizace 

v obci Bělá u Jevíčka – nové vyhlášení“ Mobiko – Hakov – Bělá u Jevíčka, vedoucí 

společník MOBIKO plus a.s. 

5. Smlouva o dílo na realizaci VZ „ČOV a splašková kanalizace v obci Bělá u Jevíčka – 

nové vyhlášení“ s „MOBIKO – Hakov – Bělá u Jevíčka“. 

6. Dohoda o poskytnutí dotace na projekt rozvoje venkova v rámci Strategického plánu 

Společné zemědělské politiky na období 2023-2027 se SZIF Hradec Králové na akci 

„Modernizace kulturně-sportovního areálu Bělá u Jevíčka“.   

7. Dodatek č. 1 ke Smlouvě o dílo na akci „Novostavba venkovního zázemí 

ke kulturnímu domu Bělá u Jevíčka – 2. etapa“ s firmou Ulehla Ivan s.r.o., Svitavy.  

8. Veřejnoprávní smlouva s městem Moravská Třebová na provádění úsekového 

měření. 

9. Smlouva o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a dohoda o umístění stavby 

SoBS VB 265566/IV-12-2029591/SY Bělá u Jevíčka, Smolná pč. 217 knn s ČEZ 

Distribuce a.s.  

10. Směna pozemků s Povodí Moravy, s.p. 

11. Žádost Aleše Komárka o odkoupení pozemků p.č. 548/2 a 548/3 k.ú. Bělá u Jevíčka.   

12. Přezkum hospodaření obce za rok 2024. 

13. Žádost o podporu Centrum J.J. Pestalozziho Chrudim. 

14. Setkání obcí „Není Bělá jako Bělá“ v Bělé u Jevíčka. 

15. Různé. 

16. Diskuse. 

17. Závěr. 

 

Starosta se zeptal na případné další změny či další doplnění programu. Žádné další doplňující body 

nebo připomínky nebyly vzneseny a starosta dal hlasovat o návrhu programu. 
 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje program 18. zasedání Zastupitelstva obce Bělá 

u Jevíčka. 

 

Výsledek hlasování:     Pro:   6   Proti:  0   Zdržel se:  0    Návrh byl přijat. 

 

 

3. Rozpočtové opatření č. 2/2025. 

Starosta uvedl, že rozpočtové opatření č. 2/2025 schválil dne 31.3.2025. O rozpočtovém opatření 

bylo informováno zastupitelstvo a finanční výbor. Starosta dále seznámil přítomné s detaily 

rozpočtového opatření. Nikdo neměl dalších připomínek. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka bere na vědomí rozpočtové opatření č. 2/2025 schválené 

starostou ke dni 31.3.2025. 
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4. Rozhodnutí o výběru dodavatele veřejné zakázky „ČOV a splašková kanalizace v obci 

Bělá u Jevíčka – nové vyhlášení“ Mobiko – Hakov – Bělá u Jevíčka, vedoucí společník 

MOBIKO plus a.s. 

Starosta informoval, že dne 24.2.2025 uplynula lhůta pro podání nabídek v novém zadávacím 

řízení na kanalizaci, kdy bylo podáno 7 nabídek. Poté proběhla kontrola nejvýhodnější nabídky, 

po níž byl účastník 6.3.2025 vyzván k doplnění a objasnění nabídky s lhůtou do 12.3.2025, která 

byla následně pro další objasnění prodloužena do 17.3.2025. Po splnění této povinnosti zadavatel 

rozhodl o výběru dodavatele. Podané nabídky byly hodnoceny podle kritéria ekonomické 

výhodnosti, to je podle nejnižší nabídkové ceny. Nejvýhodnější nabídka byla stanovena nabídka 

s nejnižší nabídkovou cenou účastníka „MOBIKO – Hakov – Bělá u Jevíčka“, kde vedoucí 

společník je MOBIKO plus a.s., a druhý společník Hakov, a.s., s nabídkovou cenou 

83.816.142,91 Kč bez DPH. Nabídka tohoto účastníka splnila všechny požadavky kladené 

zákonem a v zadávací dokumentaci, a proto zadavatel rozhodl dne 14.3.2025 o výběru tohoto 

dodavatele. Ve lhůtě 15 dní bylo možné podat námitku proti tomuto Rozhodnutí. Všechny 

zúčastněné subjekty se vzdaly možnosti odvolání.  

  

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka vyjadřuje souhlas s výsledky zadávacího řízení 

a s Rozhodnutím o výběru dodavatele na veřejnou zakázku na stavební práce, zadávanou 

v otevřeném řízení dle zákona č. 134/2016 Sb., o zadávání veřejných zakázek , ve znění 

pozdějších předpisů a dle dokumentu „Pokyny pro zadávání veřejných zakázek v operačním 

programu životní prostředí pro období 2021-2027“ ve znění účinném v době zahájení 

zadávacího řízení s názvem  „ČOV a splašková kanalizace v obci Bělá u Jevíčka – nové 

vyhlášení“ a s výběrem dodavatele „MOBIKO – Hakov – Bělá u Jevíčka“, vedoucí společník: 

MOBIKO plus a.s., Hranická 293/5, Krásno nad Bečvou, 757 01 Valašské Meziříčí, 

IČ: 26788675, společník 2: Hakov, a.s., K Nádraží 256, Hranice IV-Drahotuše, 753 61 Hranice, 

IČ: 48392855, s nejvýhodnější cenou 83.816.142,91 Kč bez DPH. 

 

Výsledek hlasování:     Pro:  6    Proti:  0   Zdržel se:  0        Návrh byl přijat. 
 

 

5. Smlouva o dílo na realizaci VZ „ČOV a splašková kanalizace v obci Bělá u Jevíčka – nové 

vyhlášení“ s „MOBIKO – Hakov – Bělá u Jevíčka“. 

Starosta úvodem uvedl, že v tomto bodě již v podstatě není možné diskutovat o tom, zda ano či 

ne, zda podepsat smlouvu nebo nepodepsat. Po mnoha letech práce a úsilí se podařilo věc 

dotáhnout do bodu, o kterém se nám v poslední době vzhledem k vývoji cen, ani nezdálo. Žádná 

podobná příležitost se už naší obci v budoucnu nenaskytne. My můžeme pouze občanům neustále 

připomínat a zdůrazňovat, jak důležité je odkanalizování z hlediska budoucnosti pro obec. 

Kanalizace zajišťuje odvádění odpadních vod a ruší závislost na nepříjemných individuálních 

řešení, jako je vyvážení septiků a žump, nemluvě o současných cenách za vývoz a likvidaci 

splašků. Kanalizace zlepšuje celkovou kvalitu života v obci, zlepšuje vzhled a atraktivitu obce 

a zvyšuje hodnotu nemovitostí. Stát bude postupně přitvrzovat v důslednosti co se týče likvidace 

odpadních vod.  

Co se týče financování, obec má zajištěnu dotaci ve výši 60 %, dále zvýhodněný úvěr s úrokovou 

sazbou 1 % na dobu 14 let, dále byla podána žádost o dotaci na PK, který obvykle poskytuje částku 

ve výši 2x 4 mil. Kč. To by společně s vlastními prostředky obce mělo stačit k základnímu pokrytí 

nákladů. Samozřejmě je nutné počítat s variantou případných víceprací, které určitě v průběhu 

stavby vzniknou. Proto bude možná nutné přistoupit k požadavku na finanční spoluúčast 

od majitelů připojených nemovitostí tak, jak tomu bylo například při plynofikaci obce. To vše 

ukáže blízká budoucnost.   
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Po podpisu smlouvy dojde k jednání se zástupci dodavatele a občané budou o výsledcích v tomto 

směru informováni všemi informačními kanály.     

Starosta v návaznosti na předchozí bod programu uvedl, že se všichni účastníci zadávacího řízení 

vzdali svého práva na podání námitek proti výběru dodavatele a tím byly splněny veškeré 

podmínky nutné před uzavřením smlouvy o dílo na nadepsanou veřejnou zakázku. S ohledem 

na uvedené starosta předložil zastupitelstvu ke schválení smlouvu o dílo na realizaci veřejné 

zakázky „ČOV a splašková kanalizace v obci Bělá u Jevíčka – nové vyhlášení“ s dodavatelem 

„MOBIKO – Hakov – Bělá u Jevíčka“.     

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje ve věci veřejné zakázky „ČOV a splašková 

kanalizace v obci Bělá u Jevíčka – nové vyhlášení“ na základě Písemné zprávy o hodnocení 

nabídek, Výsledku posouzení splnění podmínek účasti vybraného dodavatele a Protokolu 

o posouzení a hodnocení nabídek „Smlouvu o dílo“ se zhotovitelem „MOBIKO – Hakov – Bělá 

u Jevíčka“, Vedoucí společník MOBIKO plus a.s., Hranická 293/5, Krásno nad Bečvou, 757 01 

Valašské Meziříčí, IČ:26788675 + Společník 2: Hakov, a.s., K Nádraží 256, Hranice  

IV- Drahotuše, 753 61 Hranice, IČ: 48392855, za cenu nabídnutou v zadávacím řízení 

83.816.142,92 Kč bez DPH a pověřuje starostu obce k podpisu Smlouvy o dílo k předmětné 

veřejné zakázce. Smlouva o dílo bude podepsána za podmínek vzešlých z předmětného 

zadávacího řízení a při dodržení požadavků dotčené legislativy. Předmětná Smlouva o dílo byla 

předložena zastupitelstvu jako podklad pro usnesení.      

 

Výsledek hlasování:          Pro:   6   Proti:  0   Zdržel se:  0      Návrh byl přijat. 

 
 

6. Dohoda o poskytnutí dotace na projekt rozvoje venkova v rámci Strategického plánu 

Společné zemědělské politiky na období 2023-2027 se SZIF Hradec Králové na akci 

„Modernizace kulturně-sportovního areálu Bělá u Jevíčka“.   

Starosta uvedl, že v rámci Výzvy č. 1/2024 Strategického plánu Společné zemědělské politiky 

(dříve Program rozvoje venkova) byla v r. 2024 podána žádost o dotaci na akci Modernizace 

kulturně – sportovního areálu Bělá u Jevíčka. Nyní starosta předkládá ke schválení Dohodu 

o poskytnutí dotace na projekt rozvoje venkova v rámci SP SZP na období 2023-2027, kdy celkové 

výdaje projektu jsou 499.533 Kč a dotace činí 349.673 Kč. Předmětem dotace je pořízení stálého 

osvětlení podia kulturního domu, kamerového systému pro monitorování venkovního zázemí 

a sportovního hřiště, mobilní kabinková chemická toalety, dále zpevněná plocha, dřevěný domek 

pro uskladnění sportovního nářadí hřiště a pořízení komunální techniky na údržbu areálu 

a ostatních komunálních ploch obce. Starosta předložil ke schválení návrhy usnesení 

pro poskytnutí dotace (společné hlasování).   

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje realizaci projektu dle podané žádosti o dotaci 

na Státní zemědělský intervenční fond (SZIF) s názvem „Modernizace kulturně – sportovního 

areálu Bělá u Jevíčka“, reg. č. 24/001/52775/473/006265 v rámci Strategického plánu Společná 

zemědělská politika. 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje „Dohodu o poskytnutí dotace“ se Státním 

zemědělským intervenčním fondem (SZIF) na podanou žádost o dotaci s názvem Modernizace 

kulturně – sportovního areálu Bělá u Jevíčka, reg. č. 24/001/52775/473/006265 v rámci 

Strategického plánu Společná zemědělská politika na období 2023-2027 a pověřuje starostu 

obce k jejímu podpisu.   

Výsledek hlasování:        Pro:  6    Proti:  0       Zdržel se:   0         Návrh byl přijat. 
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7. Dodatek č. 1 ke Smlouvě o dílo na akci „Novostavba venkovního zázemí ke kulturnímu 

domu Bělá u Jevíčka – 2. etapa“ s firmou Ulehla Ivan s.r.o., Svitavy.  

Starosta informoval, že vzhledem k tomu, že stavba probíhala podle PD pro stavební povolení 

(v rámci úspor nebyla prováděcí PD), došlo v průběhu realizace akce ke změnám v realizovaných 

položkách práce a v množství a použitých materiálech oproti projektové dokumentaci a rozpočtu. 

Dodatek č. 1 ke „Smlouvě o dílo ze dne 6.11.2024 s firmou Ulehla Ivan s.r.o., Svitavy“ napravuje 

stav vzniklý v průběhu stavby tak, aby se vyčíslila hodnota stavby dle skutečnosti. Nejvýraznější 

položky u víceprací činí realizace kanalizační přípojky, realizace chráničky pro zemní vedení nn 

pro KD, změna povrchů, kdy dlažba kruhového parketu byla nahrazena probarveným betonem. 

U méněprací to byly zejména úspory za přesuny vybouraných hmot a za množství dlažby. 

Cena díla je navýšena o cenu víceprací 268.642,38 Kč, cena díla je ponížena o cenu méněprací 

189.016,46 Kč, celková cena po navýšení a ponížení se mění o částku +79.625,92 Kč, celková 

cena díla se mění z původních 1.457.662,21 Kč na částku 1.537.288,13 Kč (bez DPH), což je 

1.860.118,64 Kč s DPH. Dotace z PK na tuto akci byla 1,3 mil, takže obec zaplatila ze celou akci 

z vlastních zdrojů 560.118,64 Kč.  

Starosta předložil ke schválení Dodatek č. 1 ke Smlouvě o dílo.   

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje “ Dodatek č. 1 ke Smlouvě o dílo ze dne 6.11.2024“ 

s firmou Ulehla Ivan s.r.o., Svitavská 159/52, 568 02 Svitavy, IČ: 29212375 na akci „Novostavba 

venkovního zázemí ke kulturnímu domu Bělá u Jevíčka – 2. etapa“, kterým se zvyšuje cena 

stavby o částku 79.625,92 Kč bez DPH na celkovou částku 1.537.288,13 Kč bez DPH, respektive 

1.860.118,64 Kč včetně DPH.    

 

Výsledek hlasování:   Pro   6   Proti 0   Zdržel se 0    Návrh byl přijat 

 

 

8. Veřejnoprávní smlouva s městem Moravská Třebová na provádění úsekového měření. 

Starosta připomněl, že o problematice dodržování rychlosti v obci a řešení tohoto problému se už 

jednalo na zasedání ZO v minulosti vícekrát, naposledy dne 5.3.2025 v bodu 17/19.1. Dopravní 

inspektorát PČR povolil MP MT měření rychlosti v naší obci, takže je možné přistoupit 

ke schválení Veřejnoprávní smlouvy s městem Moravská Třebová na výkon Městské policie 

Moravská Třebová, která bude na území obce Bělá u Jevíčka vykonávat úsekové měření rychlosti 

projíždějících vozidel prostřednictvím měření okamžité rychlosti, cena za tuto službu bude  

5.000 Kč/rok. Smlouva se uzavírá na dobu jednoho roku a po uplynutí účinnosti obě strany 

provedou vyhodnocení a rozhodne se o případném pokračování. 
 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje „Veřejnoprávní smlouvu“ s městem Moravská 

Třebová na výkon úsekového měření rychlosti projíždějících vozidel prostřednictvím měření 

okamžité rychlosti na území obce Bělá u Jevíčka Městkou policií Moravská Třebová na dobu 

jednoho roku za cenu 5000 Kč/rok. 

 

Výsledek hlasování:    Pro   6    Proti  0   Zdržel se  0      Návrh byl přijat. 

 

 

9. Smlouva o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a dohoda o umístění stavby SoBS 

VB 265566/IV-12-2029591/SY Bělá u Jevíčka, Smolná p.č. 217 knn s ČEZ Distribuce a.s.  

Starosta předložil ke schválení Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a dohodu 

o umístění stavby SoBS VB 265566/IV-12-2029591/SY Bělá u Jevíčka, Smolná p.č. 217 knn 

pro dotčený pozemek p.č. 443 v k.ú. Smolná u Jevíčka, s ČEZ Distribuce, a.s., Děčín. Jedná se 
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o zařízení distribuční soustavy - umístění kabelového zemního vedení nízkého napětí krajem 

komunikace p.č. 443 až k hranici s pozemkem p.č. 217, kde bude umístěn přípojkový pilíř SS200 

(pozemek v majetku p. VXXXXXX ŠXXXXXX – koňské stáje).  

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka schvaluje „Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného 

břemene a dohodu o umístění stavby SoBS VB 265566/IV-12-2029591/SY Bělá u Jevíčka, 

Smolná p.č. 217 knn s ČEZ Distribuce a.s., Teplická 874/8, 405 02 Děčín, IČ: 24729035.  

 

Výsledek hlasování:    Pro:  6     Proti:  0    Zdržel se:  0      Návrh byl přijat. 
  

  

10. Směna pozemků s Povodí Moravy, s.p.  

Starosta připomněl, že návrh na směnu pozemků se s.p. Povodí Moravy byl projednáván na jednání 

ZO č. 11 dne 24.4.2024, kdy zastupitelstvo souhlasilo se směnou pozemků p.č. 983/6 k.ú. Bělá 

u Jevíčka a p.č. 355/8 k.ú. Malonín - Usnesení 11/4/1 a pověřilo starostu dalším jednáním - 

Usnesení 11/5/1. Nyní (po roce) obec obdržela „Sdělení k žádosti o směnu pozemků“, kdy vedení 

podniku souhlasí se směnou uvedených pozemků za části pozemků ve vlastnictví obce p.č. 49/7 

a p.č. 50/2 k.ú. Malonín, dále p.č. 919/2 a p.č. 147 k.ú. Bělá u Jevíčka. Dále nabízí ke směně 

pozemek p.č. 983/5 a část 983/3 v k.ú. Bělá u Jevíčka, dále p.č. 171/1, p.č. 171/4, p.č. 355/5 a část 

p.č. 355/7 v k.ú. Malonín. Všechny tyto pozemky se nachází uprostřed pozemků ve vlastnictví 

obce a jedná se o původní koryto toku. Geometrické zaměření provedou pracovníci geodézie 

Povodí Moravy, s.p., směna by byla realizována úplatně dle znaleckého posudku. Náklady 

za znalecký posudek a správní poplatek k návrhu na vklad by nesly obě smluvní strany rovným 

dílem. Názory zastupitelů na případnou směnu: všichni vyjádřili souhlas s navrhovaným řešením.    

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka pověřuje starostu dalším jednáním o směně pozemků 

s Povodí Moravy, s.p., dle návrhu ve „Sdělení k žádosti o směně pozemků“ PM-

13394/2025/2302 ze dne 21.3.2025 od Povodí Moravy, s.p.  

 

Výsledek hlasování:        Pro:   6   Proti:  0    Zdržel se:  0        Návrh byl přijat. 

 

 

11. Žádost AXXXXX KXXXXXX o odkoupení pozemků p.č. 548/2 a p.č. 548/3 k.ú. Bělá u Jevíčka.   

Starosta seznámil přítomné s žádostí p. AXXXXXX KXXXXXX, XXXXXX, Jevíčko, o odkoupení pozemků 

p.č. 548/2 a p.č. 548/3 v k.ú. Bělá u Jevíčka. Části obou pozemků má v současné době v pronájmu 

(cca 1500 m2). Žádá o odkup pronajatých částí, případně i celých pozemků  

(cca 0,5 ha). Žadatel uvádí využití pozemku pro výstavbu rodinného domu k trvalému bydlení. 

Starosta upozornil na fakt, že pro bytovou výstavbu na předmětných pozemcích by muselo nejprve 

dojít ke změně územního plánu, což v současnosti obec nemá v plánu s ohledem na nedávno 

realizovanou Změnu č. 2 ÚP. Nyní jsou tyto pozemky vedeny jako „smíšené nezastavěné území 

 – přírodní priority“. Názor zastupitelstva na prodej obecních pozemků pouze za účelem výstavby 

je konzistentní. Vzhledem k nemožnosti výstavby na předmětných pozemcích Ing. Ille navrhl 

neprodávat.    

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka vyjadřuje nesouhlasné stanovisko k prodeji pozemků  

p.č. 548/2 a p.č. 548/3 v k.ú. Bělá u Jevíčka.  

 

Výsledek hlasování:      Pro:   6     Proti: 0        Zdržel se: 0       Návrh byl přijat. 
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12. Přezkum hospodaření obce za rok 2024. 

Starosta seznámil přítomné se Zprávou o výsledku přezkoumání hospodaření obce Bělá u Jevíčka 

za rok 2024. Dílčí přezkoumání proběhlo 12.9.2024 a konečné přezkoumání bylo pracovníky 

Krajského úřadu vykonáno 4.3.2025 s výsledkem, že při přezkoumání hospodaření obce za rok 

2024 nebyly zjištěny chyby a nedostatky. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka bere na vědomí „Zprávu o výsledku přezkoumání 

hospodaření obce Bělá u Jevíčka za rok 2024“.  
 

 

13. Žádost o podporu Centrum J. J. Pestalozziho Chrudim. 

Starosta uvedl, že dne 25.3.2025 byla DS doručena žádost o dar na finanční podporu sociálních 

služeb a poskytnutí příspěvku 10.000 Kč od Centra J. J. Pestalozziho, Chrudim s odůvodněním, 

že v r. 2024 vyhledali služby v Krizovém centru Svitavy 2 lidé z naší obce. O podobné žádosti již 

ZO rozhodovalo zamítavým Usnesením č. 14/6/1 ze dne 18.9.2024 o čemž byl žadatel informován. 

Názor zastupitelů je stejný a jednoznačný: obec nemá volné prostředky na podporu dalších 

neziskovek, obzvlášť nyní s ohledem na investiční akci odkanalizování obce.    

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka vyjadřuje nesouhlasné stanovisko k poskytnutí finančního 

příspěvku Centru J. J. Pestalozziho, Chrudim. 

 

Výsledek hlasování:      Pro:   6     Proti: 0        Zdržel se: 0       Návrh byl přijat. 
 

 

14. Setkání obcí „Není Bělá jako Bělá“ v Bělé u Jevíčka. 

Starosta uvedl, že jak již bylo mnohokrát řečeno, letošní setkání obcí s názvem Bělá se uskuteční 

v naší obci ve dnech 13.-15. června. Přípravy jsou již v plném proudu, zajišťuje se ubytování, 

pohoštění, stravování, program, v jehož rámci budou kulturní vystoupení, prohlídka zajímavostí 

v okolí obce, zábavné soutěže, turnaj v nohejbale a spousty dalších věcí. Na páteční večer máme 

přihlášeno asi 110 hostů z 9 obcí Bělá, v sobotu přijede dalších 20 hostů z Rohovládovy Bělé. 

Když k tomu připočteme účinkující a občany z naší obce, kteří budou pomáhat nebo se jen přijdou 

v sobotu odpoledne podívat, jsme na čísle přes 200 lidí. Abychom toto všechno zvládli a dobře se 

postarali o všechny hosty, potřebujeme zapojit co nejširší okruh lidí, protože hlavním cílem těchto 

setkání je, aby byla dobrá nálada a aby se všichni skvěle bavili. Za roky, co se pravidelně zástupci 

naší obce zúčastňují těchto setkání, jsme si vybudovali dobrou pozici, troufnu si tvrdit, že je naše 

obec hodně oblíbená. Což ještě zvýraznila naše loňská pomoc postižené Bělé pod Pradědem. Byla 

by škoda si tuto dobrou pověst pokazit. Přivítáme jakoukoliv pomoc, třeba i malou, ale 

v konečném důsledku důležitou a nepostradatelnou, protože jako celek nám to vytvoří příjemnou 

atmosféru pro všechny zúčastněné, na kterou budou, jak doufám, všichni dlouho vzpomínat. 

Dokažme všem, že i naše menší obec je schopná zorganizovat takovou velkou akci, že se 

dokážeme semknout a udělat společně vše pro zdárný průběh tohoto setkání. Proto vyzývám 

všechny, komu tohle všechno řečené není lhostejné, aby se přihlásili, pro každého najdeme 

uplatnění. Na příklad od Mysliveckého spolku už mám 14 zájemců, kteří pomůžou. Jen namátkou: 

budeme potřebovat pomoc se stavbou stanů, navážení laviček, přípravou trasy pochodu, 

koordinaci příjezdu jednotlivých výprav, přípravou a soudcováním soutěží, turnaje v nohejbale, 

prodejem občerstvení všeho druhu, pomoc při výdeji obědů a večeří a úklid nádobí po nich, 

budeme potřebovat napéct koláče, připravit jednohubky, budeme potřebovat patrony jednotlivých 

výprav… a další a další činnosti. Opravdu je to o celkové spolupráci všech organizátorů 

a koordinaci mnoha činností. Při organizaci samozřejmě využíváme praktické zkušenosti starostů 
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a organizátorů minulých setkání a věřte, že za dvanáct let už je zkušeností dost a dost, jak nejlépe 

podobnou akci zrealizovat, proto věřím, že to společnými silami zvládneme i my.          

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka bere na vědomí informaci starosty o konání setkání obcí Bělá 

na akci „Není Bělá jako Bělá“ v Bělé u Jevíčka ve dnech 13.-15.6.2025 .  
   

 

15. Různé. 

15.1 Dotace od PK v POV na rozhlas. 

Starosta uvedl, že v Programu obnovy venkova PK obec obdrží dotaci na rekonstrukci obecního 

rozhlasu, na jejíž přípravě již začal pracovat výběrem dodavatele. Znovu vyzval občany k návrhům 

na zlepšení ozvučení obce, ať již novými ampliony nebo jejich jiným rozmístěním či natočením. 

Svoje návrhy mohou podávat do konce měsíce dubna.  

p. MXXXXXX: rozhlas vůbec neslyšíme… 

Starosta: právě proto vyzývám občany, aby se s podobnými problémy ozvali.  
 

 

15.2 Bobří hráz na Malonínském potoce mezi Bělou a Březinou. 

Starosta informoval, že v úterý 8.4.2025 svolal povodňovou prohlídku za účelem posouzení bobří 

hráze vybudované na toku Malonínského potoka mezi obcí Bělá u Jevíčka a Březina za účasti 

zástupců Ochrany přírody PK p. Ing. Sigla a p. Peška, Povodí Moravy s.p. p. Zlámala 

a vodoprávního úřadu MT p. Cápalové. Starosta pohovořil o průběhu prohlídky, jehož výstupem 

byla dohoda na umělém snížení hladiny zadržované vody tzv. drénováním, které bude realizovat 

obec ve spolupráci s Povodím Moravy s.p. Bobr evropský je zařazen mezi zvlášť chráněné druhy, 

u nichž je zakázáno poškozovat nebo rušit jejich sídla. Úprava hráze a její hladiny se za škodlivou 

činnost nepovažuje. V tomto smyslu vydal odbor životního prostředí PK vyjádření k návrhu 

opatření. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka bere na vědomí informaci starosty o povodňové kontrole  

ze dne 8.4.2025. 
 

 

15.3 Informace starosty – pozemky k výstavbě v Maloníně. 

Po zaměření pozemků vhodných k bytové výstavbě v Maloníně fa Geodézie Dědourek oznámila, 

že plocha vhodná k výstavbě je oproti našim předpokladům menší, a to 2654 m2. Z uvedeného 

vyplývá, že stavební parcely zde mohou vzniknout pouze dvě (pro tři by byla plocha cca 880 m2 

nedostatečná), každá o ploše cca 1300 m2. 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Bělá u Jevíčka bere na vědomí informaci starosty o výměře plochy vhodné 

pro výstavbu v místní části Malonín a o vzniku dvou parcel pro bytovou výstavbu.  
 

 

15.4 Kulturní akce v nadcházejícím období. 

Starosta předal slovo předsedkyni kulturní komise, která přítomné seznámila s kulturními akcemi 

v měsíci dubnu: 

- v pátek 11.4. od 20:00 promítání divadelní adaptace románu Šikmý kostel, 

- ve středu 16.4. od 16:30 velikonoční dílnička a pletení pomlázek v zasedací místnosti OÚ, 

- Zelený čtvrtek 17.4. od 18:00 přijďte do kulturního domu posedět a poklábosit u zeleného piva. 
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16. Diskuse. 

Starosta vyzval přítomné k diskusi. 

 

p. MXXXXXX: Kdy budou zveřejněny výsledky z dotazníku? 

Starosta: Jednalo se o dotazník, který je součástí tvorby Programu rozvoje obce na další období 

2026-2035. Zpracování výsledků a tvorba PRV je složitá záležitost, dokument zpracovává 

Ing. Lenka Porketová a termín dokončení je konec prázdnin. 

p. MXXXXXX: Můžu si místo kanalizace nechat udělat domovní čističku? 

Ing. Ille: V této fázi realizace kanalizace už Vám vodoprávní domácí čistírnu nepovolí. 

p. PXXXXXX: Co když se porouchá čerpadlo, to nebudu moct měsíc používat záchod? Kdo to bude 

platit? 

Starosta: Ve smluvně určené lhůtě přijede pohotovostní technik od firmy, která bude kanalizaci 

provozovat, při poruše půjdou náklady za obcí, při nesprávném používání, např. když se do odpadu 

vyhodí textilní kapesník, zaplatí náklady viník – o tomto konkrétně byla dlouhá rozprava 

při veřejné schůzi s projektanty, kteří celou věc podrobně vysvětlili a vy jste na té schůzi byl  

a na stejný dotaz jste dostal odpověď… 

p. PXXXXXX: V materiálu na veřejnou prezentaci Místní energetické koncepce je uvedeno, že návrh 

MEK bude předložený k veřejné diskusi v průběhu listopad – prosinec 2024. 

Starosta: Před několika dny jsme obdrželi k posouzení již finální návrh MEK, zjistím, jak je to 

s veřejnou prezentací. 

 

 

17. Závěr. 

Starosta poděkoval všem přítomným za účast a následně v 17:40 zasedání ukončil. 

 

 

Zápis vyhotoven dne: 12.4.2025 v Bělé u Jevíčka 

 

 

Upravil:                            Petr Nárožný    

 
 

 

 

Ověřovatelé:                    Markéta Vašková v. r. 

 

 

 

                                         Josef Červinka v. r. 

 

 

                                       

                       

Starosta:                            Petr Nárožný v. r. 

 


